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Protokół Nr XXXVIII/2023 
z posiedzenia XXXVIII sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 25 maja 2023 roku 
 
Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w sali konferencyjnej UG Fabianki. W sesji uczestniczyli 
radni, sołtysi według załączonej listy obecności oraz Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski, Prezes 
Gminnego związku OSP RF Andrzej Zieliński, , Kierownicy Referatów UG Fabianki w zakresie 
przedmiotowych uchwał. Obrady XXXVIII  sesji rozpoczęły się o godz. 12.30 i trwały do godz. 15.45.  
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXXVIII sesji Rady Gminy Fabianki.              

Po zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane 
kworum. Obecnych 14 radnych. Nieobecny Wiceprzewodniczący RG Kazimierz Falkowski. 
Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, Wójta Gminy 
Fabianki oraz przybyłych gości.   

 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ogłosił dyskusję nad porządkiem obrad sesji po czym zgłosił 

wniosek o przesunięcie w porządku obrad pkt. 6 Analiza działalności jednostek ochotniczych 
straży pożarnych na terenie Gminy Fabianki w 2022 roku do pkt. 3. Punkty 3, 4 i 5 ulegają 
przesunięciu o jeden punkt w dół.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zgłosił wniosek o zmianę w porządku obrad poprzez 

rozszerzenie porządku obrad w punkcie 4 i dodanie podpunktu 3).  Zatwierdzenie 
protokołu z XXXVII sesji RG z dnia 21 kwietnia 2023 roku.  

           
Brak dalszych uwag do treści porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XXXVIII 

sesji wraz z wprowadzonymi zmianami.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XXXVIII sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

    ”       
1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.  
2. Zatwierdzenie porządku sesji,  
3. Analiza działalności jednostek ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy Fabianki  
     w 2022 roku. 
4. Zatwierdzenie protokołu: 
    1) z XXXV sesji RG Fabianki z dnia 16 marca 2023 roku, 
    2) z XXXVI sesji RG Fabianki z dnia 24 marca 2023 roku, 
    3) z XXXVI sesji RG Fabianki z dnia 24 marca 2023 roku. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki.  
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności  
   z realizacji uchwał. 
7. Przedstawienie raportu o stanie gminy:  
      a) rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz przeprowadzenie debaty,  
      b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Fabianki. 
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8. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy  
     za 2022 rok:  
1) zapoznanie z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
2) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej i pozostałych komisji RG oraz Klubów „Jedność” i  
„Wspólna Sprawa” w sprawie przedłożonej informacji z wykonania budżetu gminy za 2022 r., 
3) dyskusja  
4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy Fabianki za 2022 r.,  
5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2022 rok.  
9. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubów Radnych „Jedność” i „Wspólna Sprawa”.  
  10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
1) zmian do budżetu na 2023 rok,  
2) przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”, 

3) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Fabianki, 
4) przekazania skargi Prokuratury Rejonowej we Włocławku na uchwałę Rady Gminy Fabianki Nr 

XXI/223/2021 z dnia 13 grudnia 2021 roku w sprawie ustalenia miesięcznych diet dla radnych 
i sołtysów do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy, 

5) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 
Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Fabianki na lata 2017-2032” 

7) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Fabianki na rok 2023, 

8) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
działek położonych w miejscowości Nasiegniewo, Zarzeczewo i Szpetal Górny, 

9) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Fabianki. 

11. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie sesji.      ” 

 
Ad. 3 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności 

jednostek OSP w 2022 r. Poinformował, iż na posiedzeniu komisji było to sprawozdanie 
analizowane.  

 
Prezes Gminnego Związku OSP RP Andrzej Zieliński - przedstawił sprawozdanie z działalności 

jednostek OSP w 2022 r. (w załączeniu do protokołu). Poinformował, iż w szeregach Straży. 
znajduje się 212 strażaków, w tym w wieku od 18 do 65 roku życia  - 193 druhów. W tym 33 
Kobiety, 15 honorowych, 11 wspierających. Strażaków czynnych, którzy mogą brać 
bezpośredni udział w akcjach ratowniczych jest 106, w tym 13 kobiet. Jest to dosyć pokaźna 
drużyna, która jest odpowiednio przeszkolona i przygotowana do działań ratowniczo- 
gaśniczych i do wszelkiej działalności związanej z ratowaniem życia I mienia. Jest bardzo duża 
grupa druhów przeszkolonych w ratownictwie medycznym. W skład gminnego związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych wchodzi 7 jednostek ( OSP Bogucin, OSP Chełmica Mała, OSP 
Chełmica- Cukrownia, OSP Lisek, OSP Nasiegniewo, OSP Szpetal Górny i OSP Skórzno. 
Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej Bogucin jest jednostką włączoną do Krajowego 
Systemu Ratowniczo - gaśniczego. Poszczególne jednostki na terenie gminy posiadają łącznie 
9 samochodów, w tym 2 lekkie, 6 średnich I 1 ciężki. W roku sprawozdawczym został 
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zakupiony, używany średni samochód pożarniczy Marki Renault dla OSP Chełmica- Cukrownia. 
W trakcie roku jednostki czynnie uczestniczyły w imprezach organizowanych przez samorząd 
gminy. Brały udział w pokazach sprzętu z okazji Dnia Dziecka oraz ćwiczeniach ewakuacji dzieci 
w szkołach. Wspólnie z pomocą Wójta zostały zorganizowane obchody Dnia Strażaka oraz 
gminne spotkanie opłatkowe, w którym brały udział wszystkie jednostki oraz zaproszeni goście 
z powiatu jak i Urzędu Marszałkowskiego.  Do szeregu straży wstępuje wielu młodych 
członków. W roku ubiegłym straże wyjeżdżały do pożaru 90 razy a do miejscowych zagrożeń 
172 razy. Było bardzo dużo fałszywych alarmów, bo aż 27. Straż użytkuje 7 świetlic. 
Podziękował Wójtowi za dobrą współpracę oraz pomoc w ramach prowadzonej działalności i 
wsparcie jednostek z budżetu gminy. Nadmienił ,że ma nadzieję na dalszą owocną współpracę.  

 
Dyskusja: 
 
 Radna Ewa Szczepańska – zadała dwa pytania: zapytała co z tymi samochodami, które są 

warunkowo dopuszczone do użytku w tym roku? Co jest planowane w tym zakresie? Drugie 
pytanie, dotyczy zapisu w tabeli dziecięcej drużyny OSP. Zwróciła uwagę, że należałoby przez 
zabawę przyciągnąć dzieci do jednostek OSP. Poprosiła o rozważenie pomysłu utworzenia na 
terenie Gminy Fabianki dziecięcej drużyny OSP.  

 
Prezes Gminnego Związku OSP RP Andrzej Zieliński – stwierdził, iż może warto byłoby utworzyć 

takie grupy w wieku 6-12 i 13-18. Jeśli chodzi o samochody, to warunkowo dopuszczonym 
samochodem do udziału w akcjach ratowniczych jest samochód OSP Skórzno. Ten samochód 
może brać udział w akcjach ratowniczych tylko do końca roku. Jeśli chodzi o samochód z OSP 
Lisek to on chyba jeszcze nie jest poddany przygotowaniu do homologacji. A to nie jest  łatwe 
przygotowanie. Ma nadzieję, że przejdzie on homologację, ale jeśli by nie przeszedł to  z  
końcem roku wypada z obiegu. Jeśli chodzi o 2 te najmniejsze samochody, które są w OSP 
Chełmica Mała, i w Lisku to jego zdaniem jest to pewne kuriozum, bo zostały wprowadzone 
przed 2007 rokiem I są o wiele starsze od tych samochodów które zostaną, że tak powie 
wycofane i na pewno starsze od samochodu, który jest w Skórznie i jest bardzo sprawnym 
samochodem. Miał on jednak to nieszczęście sprowadzając samochód i kupując dla Skórzana, 
że to było w 2007 roku, a ustawa o homologacji sprzętu ratowniczego weszła właśnie w 2007 
roku. Wszystkie inne pojazdy to nie obowiązuje, bo nie obowiązywała ustawa i wszystkie inne 
samochody, które w jakiś sposób były użytkowane za granicą. Tych nie dotyczy ten nasz 
staruszek, który jest z 73 roku. On jest oczywiście dopuszczony mimo, że to najstarszy 
samochód w całej gminie. Samochody z lat 90 zostały niedopuszczone, bo minęło 30 lat 
użytkowania.  Stwierdził, że błąd leży po stronie Państwowej Straży Pożarnej i tu trzeba 
powiedzieć to bardzo jasno i wyraźnie. Strażacy ochotnicy mogą nie wiedzieć o nowych 
ustawach ale Państwowa Straż powinna wiedzieć, co się dzieje na ich własnym podwórku, bo 
to są państwowe ustawy, a z nazwy państwowa straż pożarna, więc to oni powinni już w 
momencie, w 2007 roku zasygnalizować, żeby nie kupować samochodów bez homologacji. 
Dodał, że cła ta sytuacja wynikła z uwagi na fakt, że w ubiegłym roku doszło do wypadku, w 
którym zginęło 2 strażaków i po sprawdzeniu dokumentacji sprzętu używanego przez 
strażaków w akcji okazało się, że brakuje wymaganych dokumentów. Uniemożliwiło to 
pozyskanie odszkodowań od ubezpieczyciela. To właśnie brak homologacji wpłynął na tę 
decyzję. Strażacy zginęli i nie otrzymali odszkodowania z ubepieczenia, bo samochód był 
nieprzystosowany do działań ratowniczych. Po tym zajściu w ubiegłym roku zostało 
wycofanych wiele samochodów w całym kraju. Warunkowo na rok je dopuszczono, co 
osobiście uważa za bzdurę. Bo jeśli można dopuścić samochód na rok, to i można na 10 lat 
dopuścić, bo ten samochód rocznie robi 1000 km, a może i nie. Także to jest najlepszy przykład 
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tego jak jeden wymysł ciągnie za sobą kolejny. Ma osobiście nadzieję, że niedługo dostaniemy  
samochód dla OSP Nasiegniewo. Stwierdzi ł, że komunikacja ze stroną, która prowadzi 
zamówienia jest okropnie trudna. My nie jesteśmy stroną do rozmów, chociaż płacimy dość 
dużą część pieniędzy. Stroną jest dyrektor wykonawczy Zarządu Wojewódzkiego. Z nim jednak 
nie ma kontaktu i sprawa się zamyka. Samochody miały być dostarczone do końca maja. Mamy 
już 24 maja i nic w tym temacie nie wiemy. Podziękował. 

 
Wójt – podziękował Prezesowi za pomoc i współpracę oraz sprawne kierowanie jednostkami.  

Dodał, że należą się na ręce pana Prezesa OSP duże podziękowania za prowadzone działania. 
Problem samochodów strażackich dotyczy wszystkich jednostek w kraju a nie tylko naszej 
gminy. Prowadzone są rozmowy z posłami w celu pozyskania środków na zakup nowych 8-9 
lekkich samochodów. Życzylibyśmy sobie aby taki samochód trafił do Skórzna przed ich 
uroczystym jubileuszem. Podziękował za poświęcenie i służbę, za pracę wykonaną na rzecz  
mieszkańców z terenu naszej gminy, ale przede wszystkim również dla naszego samorządu. 
Zwrócił uwagę na fakt, iż wszystkie klęski, które dotykają nas, pomaga nam niwelować nie 
wojsko tylko straż. Możemy na nich liczyć dniem i nocą i jak przyszło pracować 48 godzin, to 
byli wszyscy. Za to chyli głowę i bardzo dziękuje. Jesteśmy po okresie zebrań sprawozdawczych 
OSP i stwierdza, że w naszych jednostkach ożywiło się. Zatrzymaliśmy w końcu trend takiego 
uśpienia i że tak powiem pomniejszania szeregów. W naszych jednostkach dzisiaj jest ogromne 
ożywienie i przybywa ochotników. Oby tak było, bo sobie nie wyobraża, żeby w pewnym 
momencie zabrakło ochotników w akcjach, a też na naszych uroczystościach czy też 
uroczystościach kościelnych. Ducha straży nie da się zabić i nie wierzy, że może dpjść do takiej 
sytuacji, żeby ich zabrakło.  

 
Na obrady dotarł Radny Kazimierz Falkowski. 
 
Ad.4 
 
1) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XXXV  sesji RG                                                  

z dnia 16.03.2023 r.  
 
Brak uwag.  Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół z sesji Nr XXXV/2023 z dnia 16 marca 2023 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
2) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XXXVI  sesji RG                                                  

z dnia 24 marca 2023 r.  
 
Brak uwag.  Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół z sesji Nr XXXVI/2023 z dnia 24.03.2023 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
3) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu z XXXVII  sesji RG                                                  

z dnia 21 kwietnia 2023 r.  
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Radna Ewa Szczepańska – zwróciła uwagę na fakt, iż w nagraniu z sesji są dwie luki. Zapytała 

dlaczego tak się stało. 
 
Przewodniczący RG – poprosił o wyjaśnienie sprawy z informatykiem poza sesją. Zaznaczył, iż radna 

może odnieść się do przedstawionej kwestii w głosowaniu. Zarządził głosowanie nad 
przyjęciem protokołu.  

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 2 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 
protokół z sesji Nr XXXVII/2023 z dnia 21.04.2023 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RG – przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Poinformował, iż od 

17 marca do 25 maja było kilka wiodących tematów spotkań z panem Wójtem. Jednym z nich 
była kwestia przeglądu naszych dróg, ale szczególnym zainteresowaniem była droga ul. Leśna, 
ponieważ ta droga stała się taką teraz dużo bardziej uczęszczaną drogą, ponieważ stanowi ona 
jeden z objazdów ulicy Lipnowskiej. Utrzymanie tej drogi w obecnych warunkach, jest 
utrudnione i ona ulega w dużym stopniu  degradacji. Nie wie, czy będziemy w związku z tym z 
panem wójtem ubiegać się o jakieś wsparcie bo to nie z naszego powodu ta droga stała się 
takim generalnym objazdem dla mieszkańców, którzy chcą dojechać do Włocławka. Inwestor, 
który remontuje ulice Lipnowską, w ogóle nie jest zainteresowany poprawą warunków 
dojazdu mieszkańców spoza  Włocławka z tej strony Wisły. Prezydent Miasta Włocławka nie 
odpowiada na pisma. Tak więc tutaj będziemy musieli podjąć jakieś działania. Borykamy się z 
tym utrudnieniem. Od już dłuższego czasu pan wójt zwracał uwagę na konieczność rozbudowy 
szkoły i poświęciliśmy wiele czasu na uzgodnienia. Sytuacja jest taka, że coraz więcej dzieci 
przybywa w naszej gminie. To dobrze. Szkoła w Cypriance liczy ponad 240 uczniów. I jest taka 
konieczność, aby ją rozbudować i pan wójt wyszedł z taką inicjatywą. Szczegóły na ten temat 
przedstawi wójt. Poprosił Wójta, żeby dokładnie przybliżył ten temat. Dodał, że 
dokonywaliśmy pewnych analiz  i zachodzi konieczność rozbudowy szkoły w Cypriance. Gmina 
się rozbudowuje i jeżeli dalej ten rozwój gminy będzie szedł w tym kierunku w jakim idzie to i 
w Szpetalu Górnym będzie trzeba coś zrobić w tym zakresie. Bo tam też już jest ciasno. A to 
nie my wyznaczamy, gdzie nowi mieszkańcy chcą pozostawić swoje dzieci. Innym tematem 
jest kwestia wody. Która pamiętacie państwo w 2022 roku na naszych sesjach była dość 
szczególnym tematem zainteresowania mieszkańców i nas. Temat bardzo trudny. Co nie 
znaczy, że pozostawiony. Są prowadzone pewne działania w tym zakresie. Tak samo jak zresztą 
i z kanalizacją. Pewien etap kanalizacji w Szpetalu Górnym został zakończony. I na ulicy 
Włocławskiej kanalizacja funkcjonuje. Wójt podjął pewne działania. Zresztą bardzo dobre w 
jego ocenie, aby pozyskać dodatkowe środki. I jest wielka, szansa dzięki przychylności 
samorządu Wojewódzkiego i powiatowego, że te środki do nas dotrą. Zresztą głosowaliśmy w 
tej sprawie, daliśmy uprawienia panu wójtowi w tej kwestii. Dalszy ciąg rozbudowy kanalizacji 
w Szpetalu Górnym mamy nadzieję, że ruszy w tym roku. Podobnie zresztą też jeżeli chodzi o 
ujęcie wody w Szpetalu Górnym. Z tym, że ujęcie wody ma być realizowane już z nowej 
perspektywy. Odbył spotkanie z Wójtem w temacie Organizacji Powiatowego Dnia Strażaka i 
zawodów strażackich. Szczegóły przedstawił Prezes OSP. Ostatnio uczestniczył też w 
uroczystości 2-lecia DDP w Urszulewie. Były też delegacje zewnątrz i samorządowcy, 
przedstawiciele powiatu i województwa. Tak więc tutaj naprawdę łezka w oku się zakręciła bo 
widać szczęście u pensjonariuszy. Jacy są naprawdę szczęśliwi z faktu, że teraz przebywają 
właśnie w tym miejscu? Spotykają się z innymi i czują się potrzebni. Przygotowali program 
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artystyczny. Pani dyrektor DDP przedstawiała na Komisji Oświaty sprawozdanie z działalności 
Domów Senior w Urszulewie i Świątkowiźnie. Bezwzględnie ponad wszelką wątpliwość trzeba 
kontynuować tę inicjatywę i robić wszystko, aby utrzymać te miejsca bowiem seniorzy chętnie 
z nich korzystają. Należy w dalszym ciągu przedłużać działalność tych placówek. Okres trzyletni 
już niedługo się skończy i należy starać się, aby to finansowanie nadal miało miejsce. Szanowni 
Państwo. W zasadzie to były te główne tematy, które były przedmiotem jego spotkań. Poprosił 
o ewentualne zapytania.  

 
Dyskusja: 
 
Radna Ewa Szczepańska – zapytała jakie działania podjęliśmy w zakresie wody? Bo wspomniał 

Przewodniczący o tej wodzie i o protestach  mieszkańców, które na sesji absolutoryjnej w 
Nasiegniewie miały miejsce. 

 
Przewodniczący RG – stwierdził, iż nic nie mówił o żadnych protestach, radna nadinterpretuje. 

Wyraził się ogólnie o problemach z wodą w gminie. Nie wie, skąd radna to wzięła? Nie mówił 
on o żadnych protestach.  

 
Radna Ewa Szczepańska – nadmieniła, że w Nasiegniewie byli państwo z Wilczeńca Fabiańskiego, 

którzy mieli problemy z wodą i Przewodniczący przecież o tym teraz wspomniał i powiedział , 
że pewne działania zostały podjęte. Chcielibyśmy wiedzieć jakie to były działania. 

 
Przewodniczący RG – poprosił Wójta o wyjaśnienia w tej sprawie.  
 
Wójt – stwierdził, iż ubolewa, że pamięć niektórych jest tak krótka, to radni przecież wyrażali zgody 

na nabycie drogi od komornika, która była tą kością niezgody. Przystąpiliśmy do realizacji tego 
zadania. Droga jest zakupiona pan do tej pory, gdzie został powiadomiony, że jest zgoda na 
podłączenie na podłączenie bo to jest przyłącze czyli że to on musi wykonać to przyłącze. Lub 
firma. Czy zrobił to nie wiemy. Dostał powiadomienie, ma zielone światło, bo to już my 
wyrażamy zgodę. Zainteresowany wówczas nie mógł przejść z siecią wodociągową do swojej 
działki bo my nie byliśmy tutaj właścicielem. Droga już jest w naszym władaniu i już tego 
problemu nie ma. To było podstawowe działanie, więc prosiłby, żeby ta pamięć jednak nie 
szwankowała, bo później niepotrzebnie sobie zabieramy czas. To są takie główne zadania, ale 
co do wody to jest z nią wszystko dobrze. Modernizowaliśmy ujęcie w Cukrowni, gdzie to 
ujęcie było swego czasu odnawialne. Zgodnie z technologią miało być tam 150 m³ na dobę 
wydobywane, a tam pozyskiwaliśmy zaledwie 40. Robiliśmy wszystko, co w naszej mocy, aby 
tę sytuację zmienić, szukaliśmy wykonawcy i wykonawcę znaleźliśmy, ale drodzy państwo tego 
typu zadania nie realizuje się zimą. Realizowaliśmy to wczesną wiosną. Próbujemy tutaj cały 
czas płukać tą studnię z uwagi na manganian potasu, żeby uzyskać prawidłowe parametry i na 
dzień dzisiejszy to funkcjonuje. Jest podłączona ta pierwsza studnia, która do tej pory nie 
pracowała należycie. Uważa, że się poprawiło troszeńkę z wodą z tego względu, że cały teren 
gminy do tej pory zasilany był z ujęcia w Szpetalu Górnym. Jeżeli chodzi o poprawę 
zaopatrzenia, no to raczkujemy, dlatego, że jest ono wadliwe. Jeżeli się zdarzą awarie na tych 
przewężeniach to my to usuwamy odcinkami 100 metrowymi. Czeka nas niestety podjęcie 
takiej decyzji, gdzie będziemy musieli stanąć na wysokości zadania i wymienić cały odcinek 
wodociągu azbestowego dlatego, że azbest mamy już bardzo zdegradowany. Gdzie dając 
ciśnienie powyżej 4 atmosfer mamy awarie, a jak nie damy 4 atmosfer ciśnienia wody na ujęciu 
w Szpetalu Górnym to nie ma możliwości, że przy takim rozbiorze jak już teraz mamy doleci 
ona wszędzie. Normalnie mamy 73 -78 m na dobę poboru a dzisiaj mamy 210. Teraz sobie 
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zobaczcie ilu krotnie zwiększony jest pobór wody. Prowadził intensywne spotkania z 
przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego i przedstawicielami wielu gmin po to, aby 
przesunąć nam więcej środków na wodociągi. Oczywiście, żeby skorzystać z takiego przywileju, 
trzeba się umieć podzielić, no i też inni muszą skorzystać w innych programach. Nie ma czegoś 
takiego, że gmina Fabianki weźmie wszystko, a inni nic. Te czasy się skończyły. Dzisiaj są limity 
i dobrze by było, żeby nam starczyło na wszystko, ale już jest inna sytuacja w nowych 
perspektywach. Ale udało się, umówiliśmy się dżentelmeńsko. Dziękuje też, za wielkie 
zaangażowanie Pani Jędrzejewskiej, która nam też dała osoby do kontaktu z innych 
samorządów, to też nam pomogło w prowadzeniu rozmów. Efekt jest bardzo obiecujący. 
Zresztą macie informację w sprawozdaniu w tym zakresie gdzie złożyliśmy wnioski. Na 
przebudowę na budowę kanalizacji, a zrezygnowaliśmy z modernizacji ujęcia wody w Szpetalu 
Górnym, dlatego, że tej modernizacji byśmy musieli dokonywać teraz w miesiącach letnich i 
jesiennych. Jeżeli byśmy zamknęli ujęcie w Szpetalu Górnym, to nie mamy wody wcale. Podjął 
więc taką decyzję informując przewodniczącego, że idziemy w budowę kanalizacji, a w nowej 
perspektywie mamy zabezpieczone środki na działanie wodnokanalizacyjne i wykorzystamy te 
środki, jak tylko będą do wzięcia. Środki unijne są blokowane na dzień dzisiejszy. I przystąpimy 
do modernizacji i ujęcia wody, jeżeli starczy to również na przebudowy sieci wodociągowej na 
PCV, gdzie ciśnienie może wówczas być nawet do 7- 8 bar i to na pewno pomoże nam w 
dostarczeniu wody pitnej dla wszystkich mieszkańców. Zostanie wysłany monit do 
mieszkańców i prośba o ograniczenie podlewania ogródków upraw w ciągu dnia od godziny 6 
do 22. Wie, że nie wszyscy się stosują, ale jest część mieszkańców, którzy rozumieją problem i 
w tym momencie nie podlewają. Dziękuję. 

 
Przewodniczący RG – dodał, iż przy naszych analizach braliśmy też pod uwagę fakt, że w sytuacji 

kryzysowej możemy się ewentualnie podratować jeszcze wodą z miasta. Dlatego tutaj no 
bardziej Pan wójt przychylił się w pierwszej części między innymi do budowy kanalizacji. No bo 
ten problem cały czas jest. I trzeba go wreszcie rozwiązać, a sprawa wody tak jak już pan wójt 
powiedział tutaj jest w trakcie. Zapytał czy są jeszcze jakieś pytania?  

 
Brak dalszych zapytań do Przewodniczącego RG. 
 
Ad. 6 
 
Wójt – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy na XXXVI 

i XXXVII sesji Rady Gminy Fabianki (w załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił 
sprawozdanie z bieżącej działalności.  Poinformował, iż w dniu 23 marca braliśmy udział 
w walnym zebraniu członków Stowarzyszenia WOF zintegrowane inwestycje 
terytorialne miejskiego obszaru funkcjonalnego Włocławka w urzędzie miasta we 
Włocławku. Obrabowano nad budżetem Stowarzyszenia na rok 2023. Kierunkami 
działania i rozwoju oraz stanu wdrażania nowych środków unijnych w polityce 
terytorialnej. W dniu 31 marca odbyło się walne zgromadzenie SiM KZN- Toruński spółka 
z o.o., którego przedmiotem było przyjęcie planu rzeczowo finansowego spółki na rok 
2023 i wprowadzenie zmian do umowy spółki w zakresie przekazania kolejnych 
raportów przez wspólników. Dyskutowano także nad stanem zaawansowania 
przygotowań poszczególnych gmin i miast do przeprowadzenia naboru najemców i 
rozpoczęcia procesu inwestycyjnego. Dla naszej gminy przygotowany jest już projekt 
budowlany bloku w Chełmicy – Cukrowni z 36 lokalami mieszkalnymi. W tym zakresie 
trwają obecnie procedury uzyskania decyzji pozwolenia na budowę w starostwie 
powiatowym we Włocławku. Z tego co wiem, to na dniach mamy uzyskać to pozwolenie 
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na budowę. Dnia 3 kwietnia w Urzędzie Miasta Włocławek odbyło się spotkanie 
dotyczące zawiązania klastra energetycznego dla samorządów tworzących włocławski 
ZIT. Ekspert przedstawił uwarunkowania prawne i organizacyjne powołania klastra oraz 
korzyści płynące dla samorządów z takiego przedsięwzięcia zapowiedziano kolejne 
spotkania w powyższym temacie oraz przeprowadzenie rozmów z podmiotami, które 
mogłyby podjąć się roli animatora takiego klastra. Jak dobrze pamiętają radni gmina już 
w 2015 roku  wnioskowaliśmy do Ministerstwa Rolnictwa. Bo to ministerstwo rolnictwa 
się zajmowało wówczas tworzeniem takich klastrów energetycznych. Chodzi tutaj o 
biogazownie a dzisiaj również o budowę farm fotowoltaicznych. Krótko mówiąc, chodzi 
o. Oze. Był taki projekt, wdrożeniowy, gdzie w 10 gminach w Polsce miał być realizowany 
ten program. Nasza gmina kwalifikowała się do tego programu będąc wówczas na 7 
miejscu. W 2015 roku zmieniła się władza i zaniechano tego programu. W tym roku jest 
próba uruchomienia podobnego programu. Z tym, że jesteśmy podzieleni trochę czy też 
odizolowani  zbiornikiem wodnym, jakim jest rzeka Wisła. No będziemy mieli najmniej 
korzyści  z tego wspólnego klastra, jeżeli do niego dojdzie. To jest za szeroki i wachlarz 
jeżeli chodzi o cały powiat. Prowadzi też rozmowy tutaj z naszymi sąsiadami, bo uważa, 
że najbardziej efektywny klaster to jest maksymalnie 5 - 6 gmin oczywiście najlepiej 
takich, które ze sobą sąsiadują. Wówczas są korzyści dla wszystkich. Bardziej nastawiamy 
się na reaktor, w którym by utylizowane były odpady komunalne, bo to dzisiaj powoduje 
ogromne koszty dla samorządów i mieszkańców. Ale też wiecie, że w Polsce gromadzi 
się bardzo dużo odpadów, które zaśmiecają całe  tereny. Poinformował, że w dniu 18 
kwietnia w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Fabianki odbyło się z naszej inicjatywy 
spotkanie informacyjne na temat Ruszającego naboru najemców lokali mieszkalnych w 
planowanym do budowy bloków w Chemicy -Cukrowni. Tutaj był obecny i prezes 
naszego simu. Mówiliśmy o wszystkich uwarunkowaniach. Myślał, że zainteresowanie 
będzie większe, bo z tej listy, która u nas już była od kilku lat prowadzona i wpisywali się 
chętni na te mieszkania było tylko 9 -10 osób. A tylko 6 osób z tej listy złożyło wnioski o 
najem. W okresie od 20 kwietnia do 19 maja przeprowadzony był nabór wniosków 
właśnie o najem tych lokali czynszowych w planowanym bloku w Chemicy- Cukrowni. W 
terminie naboru złożono 44 wnioski i dodatkowe po terminie naboru. Blok będzie miał 
36 lokali mieszkalnych, więc tutaj Komisja ma co robić, będzie weryfikowała wszystkie 
wnioski i oceniała pod względem formalnym. Tam jest punktacja i zgodnie z tą punktacją 
będzie rekomendacja dla spółki sim, która później będzie podpisywała z każdym 
indywidualnie umowy. Tak jak już wcześniej informował od 8 miesięcy odbył wiele 
spotkań i rozmów, gdzie intensywnie szukaliśmy środków na realizację naszych zadań w 
liczeniu oszczędności w niektórych programach, w tak zwanych osiach realizowanych 
przez Urząd Marszałkowski. Efektem tych działań w dniu 24 kwietnia złożone zostały 2 
wnioski w urzędzie marszałkowskim przez naszą gminę. Dotyczące budowy kanalizacji 
sanitarnej w ulicy włocławskiej i ulicach sąsiednich w Szpetalu Górnym 2 Etap - wartość 
kosztorysowa zadania to 5600000 zł. Wnioskowana dotacja niemal. 4 miliony złotych, co 
stanowi 85% dofinansowania. Drugi wniosek w tym temacie dotyczy kanalizacji 
sanitarnej w ulicy włocławskiej i w ulicach sąsiednich w szpitalu Górnym 3 etap - wartość 
kosztorysowa, podobna również 5600000 zł. Wnioskowana dotacja prawie 4 miliony 
złoty, co stanowi 85% kosztów. Gmina otrzymała dofinansowanie 50% kosztów z 
programu Kujawsko pomorska mała infrastruktura sportowa edycja 2023. Oprócz 
modernizacji trybun zakupione zostaną również ławki dla zawodników rezerwowych 
oraz modernizowane będą piłkochwyty na boisku. 28 kwietnia złożyliśmy wniosek do 
ministerstw ministerstwa sportu i turystyki. O dofinansowanie zadania z Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej pod nazwą Modernizacja Boiska Wielofunkcyjnego Olik w 
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Szpetalu Górnym, Gmina Fabianki. Zadanie obejmuje modernizację budynku szatniowo 
-sanitarnego, ogrodzenia, piłkochwytów, oświetlenia boiska oraz naprawę kostki 
brukowej, kosztorys robót opiewa na 104.000 zł dofinansowania - 50% kosztów. W tym 
miejscu też podziękował za pracę, bo dzisiaj jest obecny sołtys z miejscowości Szpetal 
Górny, ale też czynny działacz i zaangażowany członek jednostki tamtejszej OSP. W 
ubiegłym roku OSP pomagało nam remontować i odświeżać ten teren, za co bardzo 
dziękuje. Dnia 5 maja w gminie Fabianki odbyły się powiatowe obchody dnia Strażaka 
2023, które rozpoczęto mszą świętą w intencji strażaków w kościele Parafialnym w 
Szpetalu Górnym. Uroczysty Apel odbył się na stadionie sportowym w Chełmicy - 
Cukrowni, podczas którego zasłużeni strażacy ochotnicy zostali odznaczeni medalami 
honorowymi  imienia Bolesława Chomicza. Złotymi i Srebrnymi medalami za zasługi dla 
pożarnictwa. Miło było słyszeć głosy podziwu dla naszego stadionu. W dniu 10 maja 
odbyło się walne zebranie członków Stowarzyszenia WŁOF zintegrowane inwestycje 
terytorialne miejskiego obszaru funkcjonalnego Włocławka w urzędzie miasta 
Włocławek. Podmiotem przedmiotem spotkania było między innymi przyjęcie 
sprawozdania finansowego stowarzyszenia za rok 2022 rok oraz przyjęcie Regulaminu 
działania Komisji Rewizyjnej. Dnia 17 maja zainaugurowany został w naszej gminie 
projekt pod nazwą przygotuj się na animację z Dorzeczem Zgłowiączka realizowany przez 
LGD. Wsparciem zostali w nim objęci podopieczni DD Senior+ w Świątkowiźnie, którzy 
biorą udział w bezpłatnych warsztatach kulinarnych rękodzielniczych i zajęciach 
taneczno- gimnastycznych. Przewidziana jest też wspólna wycieczka do opery. Projekt 
będzie realizowany do października bieżącego roku i jest w całości finansowany z 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Dnia 19 maja został złożony wniosek do Fundacji 
most. W ramach programu nasz zabytek o dofinansowanie rewaloryzacji Wozowni w 
zespole Dworsko - Parkowym w Chemicy Dużej. Fundacja wybiera jeden zabytek z 
każdego województwa i przeznacza na jego renowację kwotę jednego miliona złotych. 
Tutaj akcję zgłosił wiceprzewodniczący Artur Stroiński. Przystąpiono do sporządzenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Fabianki. Miejscowy Plan zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w 
miejscowości Chełmica Duża na cmentarz jest na etapie wyłożenia. Podjęta została 
uchwała intencyjna dotycząca planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu 
miejscowości Wilczeniec Fabiański. Po przeprowadzonych postępowaniach 
przetargowych podpisano umowy na realizację zadania: przebudowa dróg gminnych w 
gminie Fabianki - 2 edycja na kwotę prawie 5 milionów złotych, przebudowa drogi 
gminnej w Chemicy Dużej na kwotę prawie miliona złotych. Wykonawcą zadań jest 
Włocławskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowych z Nowej Wsi. Po przeprowadzonym 
postępowaniu przetargowym podpisano umowę na realizację zadania pod nazwą 
dostawa oleju opałowego. Zakup etyliny i oleju napędowego odbywać się będzie przy 
udziale spółki Mares oraz zakup etyliny i oleju napędowego z PPHU Jaworski spółka zoo 
na kwotę brutto 671560 zł. Trwają prace przygotowawcze do ogłoszenia przetargu na 
zadanie modernizacja dróg dojazdowych do gruntów rolnych Chełmica Mała, Budowa 
kanalizacji sanitarnej w ulicy Włocławskiej i w ulicach sąsiednich w Szpetalu Górnym II i 
III etap. W związku z przystąpieniem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad do 
opracowania korytarza przebiegu trasy ekspresowej S10. Wójt przeprowadził i nadal 
prowadzi wiele rozmów z przedstawicielami ministerstwa infrastruktury drogowej i 
Generalnej Dyrekcji co do przebiegu korytarzy przez teren naszej gminy oraz gmin 
sąsiednich. Przypomniał, że obecnie korytarze przedstawione do konsultacji przebiegają 
przez następujące miejscowości naszej gminy. To jest Szpetal Górny, Bogucin, Skórzno, 
Kulin, Chełmica Mała, Nasiegniewo i Łęg Witoszyn. Jak wszystkim wiadomo powyższe 
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tereny są zurbanizowane i w większości są zabudowane budownictwem 
jednorodzinnym. Rozmowy są bardzo trudne, ponieważ przebieg proponowanych 
korytarzy przez sąsiednie gminy nie jest kwestionowany przez włodarzy tamtychże 
terenów. W związku z tym Wójt zobowiązał się do przedstawienia projektu korytarzy, 
które przygotowujemy i w dniu 31 maja przedstawimy oficjalnie naszą wersję na 
spotkaniu z przedstawicielami Ministerstwa i Generalnej Dyrekcji. Podobnie jak w 
przypadku proponowanych tras szybkiej kolei, stanowczo będzie bronił dorobku 
pokoleniowego naszych mieszkańców. Poinformował, iż śledząc faceebooka i słysząc 
informacje od mieszkańców w terenie, zauważył, że niektórzy z nas próbują sobie 
przypisać laurki co do planowanej inwestycji dotyczącej budowy ścieżki pieszo- 
rowerowej przy drodze krajowej od ronda w kierunku tamy. Przypomniał, że to pierwszy 
etap budowy ciągu pieszo rowerowego, który sam osobiście zaakceptował. Przydzielone 
w ubiegłym roku środki finansowe w kwocie ponad 9 milionów złotych, które muszą być 
przyznane, przeznaczone i wydatkowane do końca 2024 roku. W związku z tym uzgodnił 
z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg, że przystępujemy i my nie będziemy tutaj 
stanowczo protestować. Dlaczego od ronda w kierunku tamy, bo zdaję sobie sprawę, że 
ten odcinek jest bezkolizyjny i jest możliwość wykonania tej inwestycji do końca 2024 
roku. Uważa, że byłoby głupotą zablokować budowę tego odcinka. Mamy porozumienie 
zawarte na 2 odcinek, który będzie realizowany do końca 2025 roku od ronda w kierunku 
do Fabianek. My to metodą tradycyjną realizujemy, czyli najpierw projekt, a dopiero 
wykonanie gdyż, że mamy do czynienia tutaj z gazociągiem i rurociągiem. Uzgodnienie z 
nimi tych projektów wymaga często nawet 2 lat. Jeżeli byśmy poszli tą metodą, tak jak 
w pierwszym etapie zaprojektuj i wybuduj, nie byłoby wykonawcy, bo to by było 
niemożliwe do wykonania. Metodą tradycyjną jest o wiele łatwiej, bo z wykonawcą 
będzie łatwiej, jeżeli chodzi o projekt. I łatwiej będzie o wykonawcę, który będzie 
realizował zadanie. Najważniejsze, że ten cały zakres robót planowanej inwestycji jest i 
dotyczy całego odcinka. Kwota 9 milionów dotyczy odcinka rondo - tama, ale mamy 
zagwarantowane środki już na całe to zadanie i oby się nam wszystko udało. Myśli, że to 
marzenie wielu naszych mieszkańców i w tym momencie chciał podziękować wszystkim 
tym mieszkańcom, którzy wspierali go w tym działaniu i radnym, którzy interesowali się 
na żywo i przychodzili do gminy w tym temacie, bo też kontaktowali się z mieszkańcami. 
Cieszyłem się, że po rozmowie ze mną wycofywane były te pisma, bo te pisma 
spowodowałyby to, że ta inwestycja by na pewno byłaby przedłużona, a środki  byłyby 
wycofane, bo moi drodzy nie można pisać, że  na tym odcinku są takie i takie 
uwarunkowania, że jest niemożliwe wykonanie technicznie ścieżki po jednej stronie czy 
po 2, bo my wszyscy chcemy być już teraz fachowcami. Wójt odbył 2 spotkania z 
projektantami w temacie zlecenia im projektowania zadania pod nazwą budowa szkoły 
podstawowej w Cypriance. Słyszy, że pojawiają się jakieś kontrowersje. Życzyłby sobie 
aby zastanowić się nad komentarzami, bo naprawdę na obecnym etapie i w obecnej 
chwili Wójtem Gminy Fabianki jest Zbigniew Słomski. To jest organ wykonawczy i 
prosiłby, żeby nikt nie wchodził w jego kompetencje. Ma szerokie plecy, można go kopać, 
ale też wie co do jego obowiązków należy. Zwrócił się do radnego Jettera, który to potrafi 
się we wszystkim kontaktować z Wójtem a ma jakieś uwagi w tematyce procedowania i 
przygotowywania inwestycji pod nazwą budowa szkoły. Na minionej sesji była uchwała 
dotycząca zmian do budżetu. Wówczas informował o wszystkich szczegółach i mówił, że 
z chwilą, gdy po rozmowie z projektantami przedstawią możliwości i koncepcję to on 
przedstawi ją jako pierwszej komisji oświaty. Poprosił  przewodniczącego komisji 
oświaty o informację czy wywiązał się ze złożonej obietnicy? Jeżeli przewodniczący by 
pozwolił, chciałby, żeby to wyjaśnić, bo zaczyna się jakaś gra. 
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Radny Krzysztof Górecki – nadmienił, iż pan wójt wcześniej już się zobowiązał, że jak tylko 

koncepcja się pojawi, to jako pierwsi otrzymamy tą koncepcję na Komisji Oświaty. 
Faktycznie na wczorajszej Komisji taką koncepcję widzieliśmy. Każdy mógł się 
szczegółowo zapoznać z jej obszarem. 

 
Wójt – stwierdził, że jeżeli przystępuje się na poważnie do jakiegoś zadania, to trzeba 

przygotować podstawy i bazę do rozmów. O czym mieliśmy wcześniej rozmawiać? O 
powietrzu. Wie, że teraz będzie swoisty wyścig kolarski. Kto pierwszy złożył wniosek? 
Nikt wniosku nie złożył. To wójt wyszedł z projektem budowy szkoły. Klub radnych 
Jedność może potwierdzić, że jak rozmawialiśmy, o tym, iż przystępujemy do budowy 
mieszkań wielorodzinnych nadmienił, że czeka nas poważna inwestycja budowy nowej 
szkoły w Cypriance, dlatego, że w tym obwodzie jest możliwość budowania obiektów 
budynków wielorodzinnych. Prowadzi rozmowy z dwoma deweloperami, którzy budują 
bloki wielorodzinne i są zainteresowani tym terenem. Nawet pytają go jaki jest teraz 
nabór wniosków na blok, który planujemy budować. Jeżeli będzie powstawało 
budownictwo wielorodzinne, to będzie przybywało dzieci bo będą się sprowadzali, 
ludzie z zewnątrz. Dzisiaj już brakuje miejsca w Cypriance. Poprosił abyśmy pracowali 
wspólnie nad tym, żeby to się nam udało. Wówczas już informował, że rozmawiał o 
uwarunkowaniach technicznych. Jest blisko droga powiatowa. Co więcej, jeżeli już się 
decydujemy na budowę, to nie możemy myśleć tylko o zwiększeniu pojemności szkoły o 
50 osób. Jeżeli się decydujemy na budowę, to przynajmniej na 500 dzieci. I w tym 
kierunku idziemy bo nie mamy na swoim terenie kuchni i stołówki z prawdziwego 
zdarzenia. Też tam właśnie ta placówka będzie wyposażona w tego typu urządzenia, 
pomieszczenia i dodatkowe miejsca pracy. To też będzie większa subwencja dla gminy 
jak będzie więcej dzieci, czyli ta inwestycja będzie nam się rekompensowała. Co więcej, 
będzie możliwy catering dla osób fizycznych. Mamy domy dziennego pobytu, mamy inne 
szkoły, czyli ten catering będzie tutaj miał odbiorców. U nas te pieniądze będą zostawały 
i w tym kierunku zdążamy. Jeżeli za ostro skomentował sugestie radnego to przeprasza 
ale prosi by kolega komunikował się z Wójtem. Jako Wójt zawsze znajdzie czas na 
spotkanie nawet po południem. Nie ma osoby, która chciałaby się ze nim spotkać, 
porozmawiać o problemach i nie została przyjęta. Zawsze znajdzie czas na spotkanie bo 
na tym polega współpraca, a nie robienie głupich uśmiechów, min itp. 

 
Radny Jetter Piotr – stwierdził, że nie wie dlaczego tak emocjonalnie Wójt do tego podchodzi, 

bo on zgadza się z Wójtem. Koledzy, którzy wczoraj  byli na Komisji potwierdzą, że 
zostaliśmy po komisji i rozmawialiśmy w tym temacie. Zgadza się z tym, że trzeba 
przyszłościowo patrzeć a nie z sentymentem. Ratowanie budynku za wszelką cenę nie 
zawsze jest korzystne. Czasami trzeba i takie trudne decyzje podjąć i coś zburzyć, 
pomęczyć się 2, 3 lata, żeby coś powstało, dobrego, nowego i funkcjonalnego. Dziwi go 
tak emocjonalne podejście Wójta. Jako radnego interesuje go ta sprawa, dlatego 
dopytuje i często jedno pytanie nasuwa kolejne. Za każdym razem jakieś nowe pytania 
wychodzą i następne informacje, które pan Wójt przekazuje jak w tej chwili, czy to 
wczoraj, czy na poprzedniej sesji padły nowe informacje.  Wcześniej padło, że miało być 
jedno piętro. Wczoraj już usłyszeliśmy, że będą dwa. Przedstawił Wójt informacje i 
przytakiwał. Wie, że to bardzo słuszna idea, że będzie i przedszkole i może żłobek, 
kuchnia. Nie miał nic przeciwko temu, a tym bardziej nie przypomina sobie, żeby to była 
jakaś jego inicjatywa, żeby tam budować szkołę. Pamiętają jednak wszyscy, że jako radny 
zawsze sygnalizował fakt, iż jest za ciasno w szkole w Cypriance.  Wczoraj na Komisji 
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zanim zadał pytanie to potwierdził, że z kolegami radnymi też już apelowaliśmy o to, 
żeby rozbudować i może nawet w naszym mniemaniu potrzeba była mniejszej 
rozbudowy. Idea jest jak najbardziej słuszna, że trzeba coś postawić porządnego, a nie 
doklejać po 2, 3 sale  i takie tam jakieś łączniki, które później są niefunkcjonalne i nie 
działa to tak jak powinno. Nie rozumie dlaczego Wójt tak przypina mu to, że on sobie 
chce to nagle przypiąć, że to jego zasługa, że będzie taka inicjatywa, że będzie taka 
inwestycja. 

 
Wójt – stwierdził, że trzeba mieć cywilną odwagę i przyznać się do wypowiedzi. Trzeba stać 

twardo na gruncie, no przecież to radny kierował uwagi w tym temacie. Przecież 
przekazano mu po Komisji, bo poprosił dlatego, że nie mógł być na całej Komisji i też 
informował, dlaczego i radny jasno sugerował, że wszystko trzeba od Wójta wyciągać na 
siłę. No proszę mieć cywilną odwagę. Stąd taka reakcja, bo to go zdziwiło, bo my 
potrafiliśmy, potrafimy rozmawiać i potrafimy sobie pomagać. Docenia Wójt fakt, że 
radny jest gotowy do pracy. Dlaczego Wójta tak to zabolało? Bo nie może zrozumieć, 
dlaczego rozmawiając z radnym na każdy temat podejmował niezbędne działania. Dzisiaj 
radny zarzuca, że od Wójta trzeba coś wyciągać na siłę. Jeżeli za mocno Wójt zareagował 
to przeprasza. 

 
Radny Jetter Piotr – stwierdził, że takie stwierdzenie padło bo przy każdym pytaniu Wójt 

owszem odpowiada ale czasami trzeba, żeby coś więcej się dowiedzieć, to trzeba 
konkretnie dokładnie zapytać i Pan wtedy dopiero przedstawia różne kwestie. Dlatego 
to takie było radnego stwierdzenie, a nie inne. Nie chce wdawać się w jakąś taką zbędną 
polemikę, że w momencie, kiedy by nie padło pytanie o rozbudowę to prawdopodobnie 
byśmy nic na ten temat nie usłyszeli. 

 
Przewodniczący RG – poprosił o zakończenie polemiki bowiem sprawa rozbudowy jest jeszcze 

na etapie planowania.  
 
Wójt – dodał, że też nie chce polemiki, tylko mówi, że z nim nie ma problemu porozmawiać. 

Może emocjonalnie czasami coś powie, dlatego też i przeprosi. Dziwią go jednak takie  
stwierdzenia. Jeżeli czegoś nie zrozumiemy, czy chcemy coś więcej, to co za problem 
zgłosić swoją sugestię, czy dopytać.  Wie, że to jeszcze za wcześnie, jak będzie już 
przygotowana konkretna koncepcja będziemy rozmawiać.  Chciałby aby w koncepcji 
znalazły się chociaż dwie sale na 26 osób., tak jak jest to w Unii przyjmowane w celu 
uniknięcia konieczności dzielenia sal. 

 
Radny Wojciech Mosakowski - chcę powiedzieć, że czasem jest tak, że nie zgadzamy się i to 

nie jest żaden jakiś przymus to jest normalne. Druga sprawa jeśli chodziło o tego 
Facebooka to tak coś czuje, że  raczej chodziło o niego niż radnego Jettera. Osobiście 
może udostępnić wszystkie swoje posty i wówczas może Wójt wskazać w którym to 
momencie wchodzi on w kompetencje pana wójta. To są informacje. Ludzie zaczepiają 
go w sklepie czy na profilu i pytają bo chcą wiele rzeczy wiedzieć. Tak było z zamknięciem 
ul. Lipnowskiej kiedy dostawał radny ochrzan za to, że nic w tym temacie nie robimy jako 
radni. Dowiedział się więc w GDDKiA i przekazał informacje mieszkańcom jako, że jest 
radnym. Przekazał wiedzę, że jeden przetarg był odwołany, no bo nie było oferenta, a 
drugi został puszczony 22 maja. W dniu 30 czerwca ma nastąpić otwarcie ofert. Ktoś tam 
się interesuje, ale czy, oferenci będą to nie wie. Może udostępnić tą dyskusję na swoim 
poście. Nie zamierza wchodzić w niczyje kompetencje i do tego nie doszło.  



13 
 

 
Brak dalszych zapytań do sprawozdania Wójta. 
 
Ad. 7 
 
a) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Kierownikowi RFZ Waldemarowi Marciniakowi      

w celu przedstawienia raportu o stanie gminy.  
 
Kierownik RFZ Marciniak Waldemar – przedstawił raport o stanie gminy ( w załączeniu do 

protokołu). Szeroko omówił poszczególne zagadnienia , które zostały ujęte w raporcie.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie raportu o stanie 

gminy. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji nad raportem o stanie gminy za 2022 rok. 
 
b) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Fabianki. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 2 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/378/2023 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie udzielenia 
wotum zaufania Wójtowi Gminy Fabianki.  
 
Wójt – podziękował za udzielone wotum zaufania.   
 
Ad. 8 
 
Skarbnik Gminy – poinformowała, iż wykonanie dochodów i wydatków za 2022 rok wygląda 

następująco: dochody wykonano w 97% na kwotę 63.356.538,95 zł, natomiast wydatki w 87% 
na kwotę 62.836.746,51 zł. Udało wypracować się nadwyżkę budżetową w wysokości 
519.792,44 zł. Zakładany był w ubiegłym roku deficyt w wysokości 6.966.873,00 zł. Wykonanie 
dochodów i wydatków w poszczególnych rozdziałach i paragrafach zostało przedstawione 
szczegółowo w przedłożonym radnym sprawozdaniu za 2022 rok. Zadłużenie z tytułu 
zaciągniętych pożyczek i kredytów na dzień 31.12.2022 roku wynosiło 2.652.446,05 zł. 
Realizacja budżetu przebiegała prawidłowo i bez żadnych zakłóceń. 

 
1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  poinformował, iż wszyscy radni w materiałach otrzymali kopię 

uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii                                     
o przedłożonym przez Wójta Gminy Fabianki sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
2022 rok oraz wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Fabianki o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Fabianki za wykonanie budżetu gminy za 2022 rok. (Opinie 
stanowią załączniki do protokołu). Stwierdził, że zgodnie z powyższymi opiniami RIO 
zaopiniowało pozytywnie przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją 
o stanie mienia jak i wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 
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2) 
 
Radny Górecki Krzysztof  – poinformował, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego nie opiniowała sprawozdania z wykonania budżetu za 
2022 rok z uwagi na fakt, iż merytorycznie nie leży to w jej zakresie. Członkowie Komisji jako 
radni mogą wypowiedzieć się indywidualnie jako radni poprzez głosowanie na sesji.  

 
Radny Znajmiecki Marian – przedstawił obecnym treść opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 

27.04.2023 roku w sprawie przedłożonych sprawozdań finansowych i sprawozdania                                
z wykonania budżetu za 2022 rok. 

 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński  - poinformował, iż Klub Radnych „Jedność”                                       

na posiedzeniu w dniu 22.05.2023 r. dokonał analizy sprawozdania finansowego                                           
i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. Członkowie Klubu zapoznali się                             
z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej i projektami uchwał w wyżej wymienionej 
sprawie. Omówiono projekt uchwały dotyczący udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Fabianki z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. Radni Klubu opiniują pozytywnie 
sprawozdania oraz projekty uchwał. Członkowie Klubu Radnych „Jedność” będą głosowali 
jednogłośnie za udzieleniem Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2022 rok, wyrażając aprobatę za jego roztropne i odpowiedzialne działania 
przynoszące w tak trudnych czasach wymierne efekty, mające konkretny wpływ na rozwój 
naszych terenów. 

 
Radna Ewa Szczepańska – poinformowała, iż członkowie Klubu Wspólna Sprawa zdecydowali,                       

iż będą indywidualnie głosowali według własnego uznania w zakresie przedłożonej informacji 
z wykonania budżetu gminy za 2022 rok.  

 
Radny Andrzej Zieliński – poinformował, iż Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych   

zapoznała się z przedłożonym raportem o stanie gminy za 2022 rok. Raport zaopiniowano 
pozytywnie poprzez głosowanie: 5 za, 1 wstrzymujących się, 0 przeciw.  Ponadto członkowie 
komisji zaopiniowali pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2022 rok.    
Głosowano: 4 za, 2 wstrzymujących się, 0 przeciw.  

 
3) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2022 rok.  
 
Radny Wojciech Mosakowski – zapytał o wykonanie funduszu sołeckiego za 2022 rok. Czy te zadania 

były wykonane tak jak zostały literalnie zapisane? Nadmienił, iż podczas posiedzenia Klubu 
sporo o tym dyskutowano między innymi nad wykonaniem funduszu w Chemicy- Cukrowni. 
Było zadanie: zakup i montaż ogrodzenia, czyli montaż przy stadionie w miejscowości Chełmica 
-Cukrownia 5.000 zł. W wykonaniu zrealizowano jak ustaliliśmy tylko zakup elementów 
ogrodzenia. Stwierdził, że skoro nie mamy takiej kwoty, która wystarczy na pokrycie kosztów 
montażu i zakupu ogrodzenia to nie możemy pisać tak zadania. Bo chyba to powinno być tak 
realizowane jak jest zapisane. Przytoczył przykład, gdy na zebraniu sołeckim w Szpetalu 
Górnym gdy było zapisane zadanie “budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w stronę Nasi 
gniewa” Fundusz miał 20.000 zł a wiadomo, że to nie wystarczy na wykonanie zadania.  
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Wskazał, aby na spotkaniach sołeckich obecny był ktoś z działu budownictwa, który będzie 
czuwał nad możliwością realizacji tych funduszy. Powinno od razu informować się 
mieszkańców, że te środki nie są wystarczające na dany zakres zadania. Zaproponował, aby 
podczas objazdów, gdy chodzi o fundusz sołecki, naprawdę precyzyjnie podawać zakres zadań, 
bo teraz dzisiaj nie wiemy, czy ten fundusz został wykonany pod tytułem zakup i montaż 
ogrodzenia? Wiemy, że montażu nie ma i teraz jest dylemat jak z tym wykonaniem. 
Zawnioskował, żeby podczas ustalania na zebraniach wiejskich tych zakresów były one 
precyzyjnie określane, bo to potem  ciężko jest teraz uznać, czy ten fundusz został wykonany, 
czy niewykonany. W zadaniu mieści się robocizna, transport, materiał i koszty pośrednie  z 
kosztorysów budowlanych a tutaj mamy tylko zrealizowany zakup materiału. Zawnioskował o 
to, żeby w przyszłości precyzyjnie zapisywać zakres zadań jaki ma być wykonywany. Dziękuję, 

 
Wójt – poinformował, że zgodnie z przeznaczeniem kwoty zadanie jest zakończone z końcem roku 

budżetowego. Dobrze, że radny zwrócił uwagę na fundusz sołecki. Wie, że on jest w realizacji, 
ale księgowo kwota była przeznaczona taka, więc księgowo jest zakończone zadanie. Zgadza 
się z radnym, że tutaj bardziej trzeba zwracać uwagę na to co zgłaszamy do realizacji we 
wnioskach. Zawsze też prosi wszystkich sołtysów, żeby przed złożeniem wniosku kontaktowali 
się z nim, dlatego, że wiadomo, iż na zebraniach są duże emocje i czasami żeby ludzi pogodzić, 
trudno jest zapisać to właściwie. Stwierdził, że gdyby był zapis w Chełmicy – Cukrowni o 
przeznaczeniu środków na zakup czy na prace związane z przygotowaniem terenu to wówczas 
mogli byśmy inaczej rozliczyć kwotę 5.000 zł. Taki był tytuł wniosku i tak księgowo trzeba było 
to prowadzić. Wskazał, że w przypadku, gdyby pracownik w tym momencie z nim rozmawiał, 
to by wiedział co było wpisane. Ma wpisane to w realizacji i nie tylko w realizacji Chełmicę – 
Cukrownię ale i też Chełmicę Małą, bowiem w obydwu przypadkach jest podobna sytuacja, 
gdzie księgowo jest zamknięty temat, a wiemy, że w tym roku jeszcze kończymy ten temat. Ze 
swej strony przeprosił za zaistniałą sytuację lecz radni dobrze wiedzą, iż na zebraniach 
sołeckich trzeba często ludzi pogodzić. Poprosił raz jeszcze sołtysów aby przed zebraniami 
konsultować proponowane zadania w celu prawidłowego wykonania funduszu sołeckiego. 
Podziękował 

 
Radna Ewa Szczepańska – zaznaczyła, iż to jednak chyba tak nie działa, jak mówi pan Wójt.  Jeżeli 

na zebraniu sołeckim jest podejmowana uchwała w danym zakresie, to sołtys nie może sam  
pójść na drugi dzień do Wójta i coś zamieniać, czy ustalać przed zebraniem. To są propozycje 
mieszkańców, czyli propozycje są zgłaszane na zebraniu, a sołtys nie może sobie sam nic 
zmieniać po zebraniu, że to będzie tylko np. na uporządkowanie terenu na kwotę 5000 zł. 

 
Przewodniczący RG – stwierdził, iż jego zdaniem to sołtys potem nic nie zmienia, tylko chodzi o 

ustalenie prawidłowej formy zapisu. Ustalenie z Wójtem konkretnej propozycji i zakresu 
wykonania. 

 
Wójt – poprosił o roztropność w działaniu. Przecież tu niczego nie zmieniamy. Wiemy, że za 5000 zł 

nie ogrodzimy stadionu. Jeżeli więc pozostanie taki tytuł, to w tym momencie chcąc 
postępować zgodnie z literą prawa, taki wniosek musimy odrzucić, bo jest nierealny do 
zrealizowania. Dobrym przykładem określania funduszu sołeckiego jest miejscowość Szpetal 
Górnym. Pamiętają wszyscy jak był krytycznie oceniany sołtys, gdy przychodziła ulica Jasna i 
brała cały fundusz. Poświęciliśmy jeden rok, gdzie dosyć długo trwała gorąca dyskusja ponad 
100 osób. Gdzie rozmawialiśmy do skutku po to, żeby wypracować formułę dogadania się tak 
to nazywając kolokwialnie. W efekcie od 3- 4 lat w Szpetalu Górnym jest bardzo porządnie 
przyjmowany fundusz sołecki. Są ujmowane wszystkie potrzeby. Oczywiście w tym 



16 
 

minimalnym stopniu, bo potrzeby są zawsze o wiele większe, ale potrafimy się, że tak można 
powiedzieć dogadać i dojść do konsensusu. Zaznaczył, że nikt nie będzie zmieniał jakichkolwiek 
wniosków. A zapis zadania przygotowanie terenu pod ogrodzenie zamiast ogrodzenie nie 
powoduje zmiany. No przecież wszyscy dobrze wiemy, że nie łamiemy tu żadnego prawa. I 
tam, gdzie nie ma zapisu w budżecie jako inwestycji nie ma dodatkowo takiego zadania w 
budżecie. No to takie zadanie księgowo jest zakończone. No bo kwota była taka i takie stąd też 
sytuacje się powtarzają ale wiemy dobrze o co chodzi i dobrze by było, gdyby takie osoby się 
kontaktowały, bo my tu niczego nie zmieniamy chodzi o to, żeby później nie było kłopotów 
przy realizacji. Wystarczy coś tam dopracować i  wówczas jest odpowiedni efekt.  

 
Radna Ewa Szczepańska – poinformowała, iż najpierw w budżecie jest zapis ogrodzenie stadionu, a 

później jest jak zeszły środki to, że uporządkowano teren. I na takim każdym zebraniu, no 
przynajmniej u nas, kiedy o tym się mówiło, był Wójt i zapisywał wnioski. Ludzie składali 
wnioski, potem były zapisywane, Pan to słyszał. Dyskutowaliśmy na ten temat, nawet 
przełożyliśmy ogrodzenie stadionu na wniosek Wójta, że to będzie lepiej gdy damy pieniądze 
z funduszu sołeckiego na ogrodzenie, a pan postawi te kosze na segregacje śmieci. Taka była 
dyskusja i nie ma co dyskutować więcej na ten temat, ale taka była dyskusja, a takie są zapisy.  

 
Wójt – nadmienił, że może być i taki zapis. Kontynuacja funduszu Sołeckiego również może być. 

Może być i taki sztywny zapis jak już tak mamy literalnie mówić. Może być taki zapis jak jest i 
w tym zakresie. Także w dalszych latach może być kontynuacja tego funduszu sołeckiego o 
takiej nawet nazwie. Podziękował.   

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem dalszych pytań w dyskusji zarządził 

głosowanie  nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Fabianki za 2022 r. 

 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 2 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/379/2023 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Fabianki 
za 2022 rok. 
 
4) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad uchwałą 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 
2022 rok. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym : 13 „za”, 2 „wstrzymujący się”, 0 „przeciw” podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/380/2023 Rady Gminy Fabianki z dnia 25 maja 2023 roku w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
 
Przewodniczący RG – zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Przerwa w obradach 12 minut. 
 
Przewodniczący RG - wznowił obrady sesji i pogratulował Wójtowi uzyskanego absolutorium                        

w imieniu Starosty Włocławskiego. 
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Wójt – podziękował za udzielenie absolutorium. Jest to duża satysfakcja, bo tak jak już wcześniej 
było mówione, żyjemy w trudnych czasach i faktycznie jest ciężko realizować budżet. On w 
odróżnieniu od innych samorządowców, jak zauważyli wszyscy, nie zdejmuje zadań, których 
nie będzie realizował, bo nie ma finansowania, takich inwestycji jak między innymi kanalizacja. 
Gdzie dzisiaj są zablokowane środki unijne. Większość włodarzy w miesiącu wrześniu, 
październiku podejmuje taką decyzję i zdejmuje z projektu budżetu dane zadanie, które nie 
będzie realizowane danego roku budżetowego. Jest przeciwnikiem, i chce pokazać dlaczego 
nie było realizowane dane zadanie. Czyli jaka była przyczyna? Stąd też tej praktyki nie stosuje. 
Wykonanie budżetu zawsze było w 100 procentach, a może nawet z nadwyżką. Dziękuje Pani 
Skarbnik i wszystkim kierownikom jednostek, pracownikom, sołtysom i radnym. Czasy się 
zmieniły i od sołtysów często wymaga się cudów. A mogą tyle, ile mogą, ale cieszy się, że są 
łącznikiem Wójta z mieszkańcami i informują go na bieżąco o sytuacjach, gdzie trzeba 
przeciwdziałać, czy też udzielić pewnej pomocy, lub naprawić drogę. Tego typu działania są 
nieodzowne, aby był utrzymany komfort życia codziennego i za to dziękuje. Poprosił o 
przekazanie podziękowań radom sołeckim, bo to tam się mnożą pomysły. Podczas spotkań w 
sołectwach odbywają się merytoryczne dyskusje o problemach. To sołtysi i rady sołeckie są 
władzą oddolną do pracy i za to dziękuje. Jeszcze raz poprosił, żebyśmy wspólnie pracowali dla 
dobra mieszkańców bez zbędnej polemiki. Na polemikę przyjdzie czas, kiedy będą zarządzone 
wybory. Dzisiaj jeszcze pracujemy, kadencja trwa i jest przedłużona do przyszłego roku. 
Postarajmy się aby ta praca była efektywna i przynosząca konkretne efekty i żebyśmy nie 
różnili się, bo sami dobrze widzicie, w którą stronę ten świat skręcił. Przeprosił radnego Jettera 
jeżeli ten poczuł się urażony jego wypowiedzią. W przypływie emocji może niepotrzebnie ostro 
zareagował na zarzuty podczas komisji, bowiem zabolały go słowa radnego. Radni nie chcieli 
przekazywać szczegółów z komisji ale jednemu się niechcąco wymknęło. Inaczej by tej sytuacji 
dzisiaj nie było. Podziękował jeszcze raz za obdarzenie go zaufaniem, bo to też jest 
dodatkowym bodźcem, żeby jeszcze bardziej efektywnie podchodzić do pracy, i może bardziej 
słuchać głosu innych. Nie zawsze może to wszystko bierze pod uwagę, ale myśli i dokonuje 
wyborów. Wyborów, z którymi się nie zgadza, a dokonuje tych wyborów z tego względu, że 
każde nasze zadanie w mniejszym czy większym stopniu jest dofinansowane. Nie chce 
dyskutować, kto, która gmina więcej czy mniej, bo jeden przetarg niekorzystny dla danej gminy 
powoduje to, że dochodowość na jednego mieszkańca już się zmienia. Pozyskanie środków by 
się zmieniło, gdybyśmy my wykorzystali tylko ten milion, który musieliśmy zwrócić w 
cudzysłowie marszałkowi, bo przetarg wyszedł bardzo tanio na kanalizację w Szpetalu 
Górnym. To byśmy byli na 2 miejscu. Sam przetarg może zdecydować o ilości i o miejscu na 
liście rankingowej pozyskiwania środków unijnych. 

 
Ad. 9 
 
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków komisji oraz klubu Radnych „Jedność” i 

„Wspólna Sprawa”. 

Radny Zieliński Andrzej – przedstawił wnioski z posiedzenia Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw 
Budżetowych w dniu 22 maja 2023r. (w załączeniu) 

Radna Ewa Szczepańska – odczytała wnioski z posiedzenia Klubu Wspólna Sprawa w dniu 23 maja 
2023r. (w załączeniu) 

Radny Górecki Krzysztof – przedstawił wnioski z posiedzenia komisji oświaty w dniu 24 maja 2023 
r. (w załączeniu) 
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Radny Adam Cackowski – poinformował, iż posiedzenie Komisji skarg i wniosków i petycji odbyło 
się 16 maja 2023 roku. Komisja zajmowała się rozpatrzeniem zasadności złożonej skargi z dnia 
13.04.2023 roku na Wójta Gminy Fabianki w zakresie niewykonywania przez niego czynności 
nakazanych prawem polegających na zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych 
dotyczących miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zgodnie z obowiązującymi 
przepisami. Firma Gard Pracownia Architektoniczna w dniu 13.04.2023r.. złożyła skargę na 
Wójta Gminy Fabianki poprzez platformę epuap w związku z nie wykonywaniem przez niego 
czynności nakazanych prawem polegającym na zapewnieniu dostępu do danych 
przestrzennych dotyczących miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zgodnie 
z zobowiązaniami z obowiązującymi przepisami prawa. Wyjaśnienia co do stanu prawnego 
objętego skargą złożona Kierownik referatu inwestycji i zamówień publicznych Iwona 
Wielgopolan, która wyjaśniła, iż jest to swoista oferta złożona w formie skargi. Pani kierownik 
poinformowała, że skarżący poprzez skargę próbuje uzyskać podpisanie z nim umowy na 
realizację publikacji informacji danych przestrzennych. Pracownia urbanistyczno - 
architektoniczna skontaktowała się z gminą w tej sprawie kilka dni po złożeniu skargi, oferując 
swoje usługi. Wyjaśniła, iż dotychczas opracowane plany są zamieszczane w formie 
elektronicznej w Biuletynie informacji publicznej Gminy Fabianki w takiej też formie jw. Jakiej 
jest to realizowane przez wiele gmin. Stwierdziła, iż nie miała wiedzy, że forma ta nie spełnia 
wszystkich zapisów ustawy. Poinformowała, że aktualnie jesteśmy na etapie opracowania 
plików z danymi przestrzennymi w celu udostępnienia za pomocą darmowej infostrady. 
Kierownik zadeklarowała wdrożenie tych przepisów przy pomocy gminnego informatyka, a w 
przypadku braku możliwości zlecenia wykonania zadania profesjonalnej firmie do 31. 31 12 
2023 roku. We wskazanym terminie Wójt zobowiązany został do złożenia informacji z 
wykonania podjętych działań. Przewodniczący Komisji zaproponował przekazanie 
rekomendacji Radzie Gminy Fabianki o uznanie skargi za zasadną. Komisja skarg wniosków i 
petycji jednogłośnie poprzez głosowanie 4 za -, 0 wstrzymujących się 0 przeciwnych podjęła 
decyzję o rekomendowaniu Radzie Gminy uznania skargi za zasadną i zobligowanie Wójta do 
podjęcia działań mających na celu wykonania obowiązku przewidzianego w ustawie o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz ustawie o infrastrukturze informacji 
przestrzennej w terminie do 31 12 2023 roku po wskazanym terminie Wójt Gminy Fabianki 
zobowiązany jest do złożenia informacji z wykonania podjętych działań.  

Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – odczytał treści wypracowanych wniosków przez Klub 
„Jedność” na posiedzeniu w dniu 22 maja 2023 roku. (w załączeniu) 

Brak zapytań w zakresie przedłożonych wniosków. 

Ad.9 

1) 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie zmian do budżetu na 

2023 rok. 
 
Skarbnik – przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy w poszczególnych działach i 

paragrafach dochodów i wydatków. Poinformowała, iż zmian dokonuje się na podstawie 
pisma Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Nr WFB.I.3121.2.92.2023 z dnia 9 maja 2023 r. 
informującego o przekazanych środkach z Funduszu Pomocy na zapewnienie wypłat 
świadczeń rodzinnych wraz z kosztami obsługi i składkami zdrowotnymi przyznawanych na 
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podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Do budżetu wprowadzono otrzymane 
środki z opłaty od hurtowej sprzedaży alkoholu i przeznaczono na realizację zadania 
przeciwdziałanie alkoholizmowi. Dokonano koniecznych przeniesień między paragrafami w 
celu prawidłowej realizacji budżetu.  

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały, w sprawie zmian do budżetu na 
2023 r. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/381/2023 w sprawie zmian do budżetu na 2023 rok (wykaz imienny 
głosowania w załączeniu) 

2)  
Przewodniczący RG – poprosił o wyjaśnienie treści projektu uchwały, w sprawie  sprawozdania                     

z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                     
i o wolontariacie na rok 2022”? 

 
Kierownik GZO – wyjaśnił, iż zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 

oraz obowiązkiem sprawozdawczym co roku Wójt zobowiązany jest do złożenia takiej 
informacji Radzie Gminy.  Jako zadanie priorytetowe na rok 2022 określony był na pierwszym 
miejscu wypoczynek dzieci i młodzieży. W związku z tym został ogłoszony konkurs na to 
zadanie. Wpłynęła jedna oferta Stowarzyszenia Otwarte Serca ze Szpetala Górnego. Przyznane 
zostało zgodnie z budżetem stowarzyszeniu dofinansowanie w wysokości 5000 zł. 
Stowarzyszenie złożyło z tego niezbędne sprawozdanie. Środki te wykorzystano na pokrycie 
kosztów wyjazdów na basen, opiekę wykwalifikowanej kadry, bo też instruktorów pływania, 
różne zajęcia rekreacyjno- sportowe, wyjazdy do kina, weekendu do sanktuarium w Licheniu, 
do zoo w Płocku. Ponadto dzieci otrzymywały 3 posiłki oraz przekąski z własnych środków.                    
W tym wypoczynku wzięło udział 18 dzieci. Stowarzyszenie otwarte serca przeznaczyło               
na to zadanie z własnych środków kwotę 7.907,16 zł.  

 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła, że chciałaby tylko pana kierownika zapytać, bo kiedyś były 

takie wyjazdy na baseny dzieci ze szkół podstawowych. Czy będzie tego kontynuacja? 
 
Kierownik GZO – wyjaśnił, iż wyjazdy cały czas są realizowane. Nie wszystkie szkoły organizacyjnie 

mogą z tego korzystać, ale Nasiegniewo i Szpetal Górny cały czas korzystają. Jest wiele tych 
wyjazdów w ciągu tygodnia.  

 
Brak dalszych zapytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/382/2023 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu 
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współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 
art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022”.                
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

3) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Wójta Gminy. W punkcie wnioski Komisji Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
przedstawił nam szczegółowo sprawę złożonej skargi. Udzielił głosu Wójtowi w zakresie skargi. 

 
Wójt – nadmienił, iż chciałby, żeby radni wiedzieli, że tej skargi by nie było, gdyby wyraził zgodę i 

zlecił to firmie skarżącej. Przedstawiciel tej firmy skontaktował się telefonicznie z Wójtem lecz 
osobiście zaprotestował i nie wyraził na to zgody. Później była próba kontaktu z pracownikami. 
Pracownik też odmówił tej propozycji. Stąd jest efekt w postaci wniesionej skargi. Skarga jest 
zasadna bowiem my tej zakładki nie zamieszczaliśmy. Wstępnie podejmiemy próbę z naszym 
informatykiem dostosowania naszych informacji do wymogów. Będzie to zrealizowane do 
końca roku. Dodał, że ponad połowa, a może i więcej gmin tak to realizuje stąd też do tej pory 
publikowane były dane przestrzenne w takiej wersji. 

 
Brak zapytań do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/383/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Fabianki.  

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

 

4) 
Przewodniczący RG – poinformował, że kolejny projekt uchwały dotyczy przekazania skargi 

Prokuratury Rejonowej we Włocławku na uchwałę Rady Gminy Fabianki numer XXI/223/2021 
z dnia 13 grudnia 2021 w sprawie ustalenia miesięcznych diet dla radnych i Sołtysów do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy. 

 
podinsp. Wodzyńska Anna -  wyjaśniła, iż w dniu 4 maja wpłynęła do Urzędu Gminy Fabianki skarga 

administracyjna kierowana przez Prokuraturę Rejonową we Włocławku na Wójta Gminy 
Fabianki w sprawie zaniechania ogłoszenia uchwały w sprawie diet radnych i sołtysów w 
dzienniku urzędowym województwa kujawsko pomorskiego, uznając, że przedmiotowa 
uchwała stanowi akt prawa miejscowego. Prokuratura Rejonowa we Włocławku na poparcie 
swojego stanowiska przytoczyła szereg wyroków sądów administracyjnych w tym zakresie. 
Poinformowała, iż Wójt odpowiedział na skargę uznając skargę za zasadną z uwagi na 
wskazaną linię orzecznictwa Sądu Administracyjnego. Dodała, iż Prokuratura skierowała takie 
skargi do bardzo wielu organów samorządowych wykorzystując fakt, iż takie wyroki pojawiły 
się w Sądach Administracyjnych.  

 
Mecenas L. Wiśniewski – stwierdził, iż kwestia dotyczy uznania danej uchwały za prawo miejscowe. 

Przez kilkadziesiąt czy kilkanaście lat te wszystkie uchwały były uznawane, że nie jest to prawo 
miejscowe, jeżeli nie jest to prawo miejscowe, nie wymaga ogłoszenie w dzienniku 
urzędowym. I tak było do tej pory. Takie też było stanowisko Wojewody w 2021 roku. W 
przeciągu dwóch lat wstecz pojawił się pierwszy wyrok sądu administracyjny, który uznał, że 
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jest to jednak akt prawa miejscowego, mimo, że prawo w tym zakresie w ogóle nie uległo 
zmianie. Korzystając z tego wyroku Prokuratura wystąpiła do gmin o przedłożenie 
obowiązujących dokumentów. Uznała, że jeżeli nie były te uchwały ogłoszone w Dzienniku 
Wojewódzkim należy złożyć stosowne skargi na pośrednictwem gmin, robiąc sobie, jak gdyby 
wynik statystyczny. Stwierdził, że co do przestrzegania, powiedzmy ogólnego porządku 
prawnego nie ma żadnej pretensji co do treści samej uchwały, lecz tylko do ogłoszenia tej 
uchwały. W jego ocenie nie jest to akt prawa miejscowego, bo dotyczy on wąskiej grupy osób 
z danej gminy. Ona nie ma charakteru powszechnego. Prawo miejscowe dotyczy aktów 
mających charakter powszechny, tak samo jak regulaminy np. korzystania z boisk czy parków 
gdzie jest on kierowany do nieograniczonej liczby osób. Trudno uznać to za prawo miejscowe, 
ale też  każdy prawnik inaczej interpretuje dany akt. Jego zdaniem trzeba uznać to, żeby nie 
generować czasu i kosztów.  

 
Brak zapytań.  
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę Nr XXXVIII/384/2023 w sprawie przekazania skargi Prokuratury Rejonowej we 
Włocławku na uchwałę Rady Gminy Fabianki Nr XXI/223/2021 z dnia 13 grudnia 2021 roku w 
sprawie ustalenia miesięcznych diet dla radnych i sołtysów do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Bydgoszczy. 
 (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

5)  

Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie zasadności podjęcia uchwały, w sprawie nabycia 
nieruchomości w Szpetalu Górnym. 

 
Wójt – poinformował, że projekt uchwały przygotowano z uwagi na złożony wniosek mieszkańców. 

To działka 100/36 w Szpetalu Górnym, stanowiąca drogę. Jest to dalszy ciąg przejmowania 
gruntów stanowiących drogi. Nadmienił, że uchwała dotycząca sąsiedniej działki od ul. Jasnej 
podejmowana była na poprzednich sesjach. Z tym, że tam były ujęte 2 działki. Dziś 
rozpatrujemy 3 działkę, bo to umożliwi nam prowadzenie rozmów i wykup terenu pod drogę 
od  właściciela gruntów, tak aby utworzyć pętlę z ulicy Żwirowej do ulicy Jasnej. Radni wiedzą, 
że ulica Żwirowa jest bardzo wąska? Stąd też Wójta wniosek o to, żeby ten odcinek przejąć 
przez gminę, bo wówczas będziemy mogli prowadzić rozmowę z właścicielem sąsiedniej 
działki, z którym już tam były pewne rozmowy przeprowadzone. Oczywiście nie wiążące, bo 
nie było możliwości ani fizycznych, ani nawet prawnych, aby móc ten temat kontynuować. 
Podziękował.  

 
Przewodniczący RG – nadmienił, iż zna dokładnie ten teren i faktycznie tam nastąpiła taka sytuacja, 

że mieszkańcy wybudowali się praktycznie na samej granicy drogi. I nie ma szans, żeby się 
minęły tam 2 samochody. Nie ma pobocza, bo jest od razu płot z jednej i z drugiej strony. No i 
tutaj pan wójt wychodzi naprzeciw mieszkańcom i w celu uniknięcia chociażby sytuacji 
kryzysowych, gdzie może być problem z dojazdem karetką pogotowia czy strażą pożarną. To 
jest bardzo dobry pomysł, no bo później mogą być różnego rodzaju problemy. Straż pożarna 
czy karetka nie dojedzie do celu, bo gdzieś się tam zakorkuje. Zachodzi uzasadniona 
konieczność podjęcia tej uchwały ze społecznego punktu widzenia. 
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Brak zapytań.  
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę z dnia 25 maja 2023 roku Nr XXXVIII/385/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka 
ewidencyjna Fabianki.   (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 

6) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie Programu usuwania 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Fabianki. 

Kierownik Marciniak – wyjaśnił, że uchwała ta związana jest z coroczną aktualizacją. Z jednej strony 
jest to wyzerowanie i dodanie takich punktów, które nie były ujęte w bazie. Przewiduje się, że 
w tym roku z powyższego programu skorzysta 16 mieszkańców gminy. 

Brak zapytań w dyskusji ze strony radnych. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę z dnia 25 maja 2023 roku Nr XXXVIII/386/2023 w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Fabianki na lata 2017-2032”. 

 
7) 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Fabianki 
na rok 2023.  

Kierownik Marciniak – wyjaśnił, że ta uchwała jest podejmowana na każdy kolejny rok 
kalendarzowy. Uzyskała ona niezbędne uzgodnienia Sanepidu i Regionalnej Delegatury 
Ochrony Środowiska.   

Brak zapytań w dyskusji ze strony radnych. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę z dnia 25 maja 2023 roku Nr XXXVIII/387/2023 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Fabianki na 
rok 2023. 

8) 
 
Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały, w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w 
miejscowości Nasiegniewo, Zarzeczewo i Szpetal Górny. 
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Wójt – wyjaśnił, iż jak już informował na posiedzeniach komisji wszystkie te uchwały, które były 

podejmowane na dwóch poprzednich sesjach dotyczące opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania w powyższych sołectwach mają na względzie unormowanie sytuacji                          
w Nasiegniewie, Zarzeczewie i Krępinach.  Wyjaśnił, że zwrócił się do nas z wnioskiem 
przedsiębiorca, który planuje tam budowę domków jednorodzinnych. Te działki mają 
przeznaczenie pod mieszkalnictwo indywidualne, a chodzi o rozszerzenie przeznaczenia                       
o usługi. W projekcie uchwały ujęto także wnioski mieszkańców, którzy nabyli działki a mają 
one dzisiaj status działki leśnej. Na niektórych są jeszcze drzewa, na niektórych już nie ma, ale 
żeby można dokonać zmiany przeznaczenia gruntu, musi być zmiana w studium i następna 
uchwała dotyczy studium, a później dopiero można przystąpić do opracowania planu. 
Zbieramy wszystko w jedną całość po to, żeby zrobić to taniej i szybciej, bo tak to byśmy 
musieli indywidualnie uchwały podejmować do każdej działki. Konsolidując to wszystko w 
jedno mniej to nas kosztuje, bowiem wszystkie uzgodnienia idą razem. Stąd też dzisiejszy 
projekt uchwały.  

 
Brak zapytań w dyskusji ze strony radnych. 

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę z dnia 25 maja 2023 roku Nr XXXVIII/388/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w miejscowości 
Nasiegniewo, Zarzeczewo i Szpetal Górny. 
 
9) 
 
Przewodniczący RG – stwierdził, iż co do kolejnego projektu wyjaśnienia udzielił Wójt przed chwilą. 

Zapytał czy są jakieś zapytania do projektu w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
studium. 

 
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzym. się”, podjęła 
uchwałę z dnia 25 maja 2023 roku Nr XXXVIII/389/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Fabianki. 
 
Ad.11 
 
Wolne wnioski, zapytania. 
 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał Kierownika Marciniaka, czy nadal funkcjonuje program 

retencji, w ramach którego można pozyskać środki 5000 zł? Nadmienił, iż wskazanym byłoby 
rozważenie wprowadzenia wymogu posiadania zbiorników retencyjnych przez nowe budynki 
wolnostojące. Należałoby ten pomysł jakoś rozpropagować i zwrócić się do rządu w tej 
sprawie. Inaczej czeka nas tragedia i to nie ma wątpliwości, że te susze będą się przesuwały 
do nas. 
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Kierownik Marciniak – poinformował, iż chodzi tu zapewne radnemu o program „Moja woda”, który 
był realizowany w latach poprzednich. Mieszkańcy aplikowali bezpośrednio do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu w ramach 
przyznania środków. Na dzień dzisiejszy pracownicy WIOŚ nie są w stanie nam potwierdzić, że 
będzie ten program uruchomiony na rok 2023. 

 
Radny Piotr Jetter – zapytał w kwestii zaplanowanych środków finansowych na trybunę na 

stadionie. Poprosił o informację na temat zakresu przewidywanych prac w ramach tego 
zadania? 

 
Wójt – poinformował, iż na pewno są to zbyt małe środki na wykonanie nowych trybun. Same ławki 

to koszt rzędu 30.000 zł. Złożony został wniosek o dofinansowanie na to zadanie. Na pewno 
będą wymienione siedziska i położona nowa struktura. Szczegóły będą znane dopiero jak 
oszacujemy ile to faktycznie będzie kosztowało. 

 
Kierownik Marciniak – poinformował, iż we wniosku o dofinansowanie tego zadania ujęte zostały 

trzy elementy takie jak: wymiana siedzisk, zakup ław i modernizacja piłkochwytów. 
 
Wójt – nadmienił, że on osobiście zawsze był zwolennikiem, żeby trybuna była wewnątrz 

wykorzystana i mogłybyśmy tam zrobić łazienki i jakiś magazyn. Niestety u nas jest tak jak jest 
i szkoda, że tak jest bo teraz nawet ją remontować, to są koszty, a korzyści mniej. Samo 
zadaszenie to duże wydatki. Tutaj trzeba materiały kupować z certyfikatem a to znacznie 
podnosi koszty. 

 
Ad.12 
 
Sprawy różne: 
  
Radna Ewa Szczepańska – zapytała w sprawie stojących kolorowych pojemników na śmieci w 

Chełmicy – Cukrowni. Czy te pojemniki są w zamian tego pojemnika na segregację, który miał 
być czy nie? 

Wójt – poinformował, iż jest to tymczasowe rozwiązanie. Skorzystaliśmy z podpowiedzi prezesa PUK 
w Lipnie, żeby kupić pojemniki z ogniotrwałego materiału, bo dochodzi do podpaleń.  Nie 
mogliśmy dostać na tę chwilę takich pojemników, a obiecał Wójt mieszkańcom, że pojawią się 
te kosze do segregacji. Jak zakupimy docelowe pojemniki to je podmienimy. 

Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła, że pojemniki te zostały postawione w niefortunnym miejscu 
bo obok altany wybudowanej z funduszu sołeckiego. 

Wójt – stwierdził, iż  wystarczyło przedzwonić do prezesa PGK, i powiedzieć, że pani uważa, że w 
innym miejscu i tematu by dzisiaj nie było. Uważa, że prezes by zareagował. Jutro zadzwoni do 
PGK, żeby skontaktował się z radną i uzgodnicie gdzie mają stać. 

Sołtys Wilczeńca Fabiańskiego – nadmienił o konieczności zainstalowania znaku Stop dlatego, że 
doszło tam do dwóch zdarzeń. Jest zmiana organizacji i no niestety, ale przy tego typu 
zmianach gdzie uprzywilejowanie się zmienia powinien być znak stop, żeby przyzwyczaić 
uczestników ruchu. 
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Wójt – nadmienił, że takich miejsc w gminie mamy kilka i będzie to zrobione. Obecnie mamy chyba 
6 odcinków dróg w przygotowywaniu organizacji ruchu. Z tego, co posiada wiedzę do 10 
czerwca mamy uzyskać te organizacje. Nadmienił, iż dzisiaj rolnicy są nastawieni na uprawę 
bardziej wysokich roślin jak kukurydza i w przypadku wyjazdu widoczność jest ograniczona.  

Wiceprzewodniczący Artur Stroiński – poprosił o zaplanowanie środków na odnowienie przystanku 
na starej pętli w Świątkowiźnie. 

 
Radny Piotr Jetter – poprosił o wykonanie przeglądu i naprawy wszystkich przystanków w gminie. 
 
Przewodniczący RG – zapytał, w sprawie przesłanego pisma do firmy montującej linię światłowodu 

na terenie gminy. Czy przyszła odpowiedź w tym temacie? 
 
Wójt  – poinformował, że nie był to program realizowany przez nas, ani przez starostwo, ani przez 

Urząd Marszałkowski, tylko przez rząd. Projekt przewidywał tylko tak zwane eliminacje białych 
plam. Fakt, że pomijano między innymi nawet te białe plamy, to już w ogóle kuriozum. Dzisiaj 
jest zrzucanie odpowiedzialności nie wiadomo na kogo. Doprowadzono do zmian 
personalnych, a my mieliśmy kontakty z osobami, których już nie ma. Teraz z nowymi osobami 
nie mamy w ogóle o czym mówić, bo oni uważają, że zadanie jest realizowane. Mamy 
odpowiedź też, że jeżeli nie będzie nowych środków z Unii Europejskiej, to kto wie, czy to 
zadanie będzie prowadzone dalej. A jeszcze przed końcem roku informowano nas, że tak 
będzie i zakończenie tej inwestycji nastąpi w 2025 roku w 100 procentach. Z tego, co pocztą 
pantoflową się dowiedział, to te firmy nie mają zapłaconych należności. Nie wiadomo tak 
naprawdę, kto ma rację. Zwrócił uwagę na fakt, iż światłowody poszły w niektóre ulice i po 10- 
15% jest zaspokojonych potrzeb. To są światłowody, których nie można rozbudowywać. Jeżeli 
więc nawet będzie znowu decyzja o ułożeniu tego światłowodu, to dla tych mieszkańców 
musieliby ciągnąć nowy światłowód. No tak właśnie są realizowane rządowe programy. Trochę 
przykre, bo miało dać nam to wiele korzyści, a poróżniło mieszkańców, bo jedno osiedle ma 
15% a inne osiedle ma 20% albo jest osiedle do którego doszły światłowody, ale już go nie 
objęto podłączeniem. 

 
Radny Andrzej Zieliński – zapytał w zakresie postawienia znaków ograniczenia tonażu na drogach 

uczęszczanych w ramach objazdu ulicy Lipnowskiej. Ulica Leśna i droga Bogucin-  Nowy 
Witoszyn. Tam dziennie tych tirów jeździ bardzo dużo. Czy jest jakaś możliwość wprowadzenia 
ograniczenia i czy coś będziemy robić w tym temacie ?.  

 
Wójt – poinformował, że jak tylko zapadła decyzja o tym, że będzie, zamknięta ulica Lipnowska, bo 

tak naprawdę nikt z nas w to nie wierzył, że tak się stanie i nie będzie dopuszczonego do ruchu 
wahadłowego. Zwrócił się do projektantów o opracowanie organizacji ruchu, bo nie można 
sobie wstawić znaków jak się chce tylko musi być przygotowana organizacja ruchu. 
Organizacje właśnie mają być do 10 czerwca. Tyle mają podobno pracy, ale się zobowiązali                   
i teraz nie możemy zmienić tutaj ograniczenia, bo jeszcze dłużej to będzie trwało. Wiemy,                    
że stwarza to duże niebezpieczeństwo bo są wariaci i duże natężenie ruchu. No niestety ci co 
mają, że tak powie masę pod sobą, czyli ciężarowymi samochodami korzystają z dróg stwarzają 
zagrożenie. Na tych drogach dzieją się cyrki. Ludzie środkiem ulicy jeżdżą nie zważając w ogóle 
na innych uczestników ruchu, dochodzi do bardzo niebezpiecznych sytuacji. To samo jest na 
drodze Bogucin- Stary Witoszyn, Nowy Witoszyn. Też  dochodzi do otarć i wypadków co 
prawda niegroźnych ale jednak. Faktem jest, że to nie wzięło się z powietrza, że jak jest 
rejestracja obca to trzeba jednak uważać i ustępować. Każda ze stron ma obowiązek ustąpić 
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pierwszeństwa. Nikt nie jest bardziej uprzywilejowany. Będąc przy głosie skoro mówimy o 
dochodach poprosił Kierownika Marciniaka o rozdanie wydruków, które mamy i z 
Ministerstwa Finansów wykazujące  nasze zadłużenie i aplikacje w środkach unijnych, jakie jest 
zadłużenie, jakie są dochody na mieszkańca i jakie jest rzeczywiste pozyskiwanie środków 
unijnych. Nie będzie dziś dyskutował i odnosił się do zarzutów bo padły ostre wnioski ze strony 
jednego z klubów. Odniesie się osobiście na zarzuty na piśmie.  Nie ma czegoś takiego, że 
samochód jest użytkowany prywatnie. Ja nie będę tutaj dyskusji i temperatury podnosił. 
Odniosę się do tego, czy mają być oznakowane czy nie. Nie wszystkie mogą być oznakowane, 
bo są na gwarancji. Niektóre nie są, że tak powiem w naszej dyspozycji tylko są w dyspozycji 
naszych domów dziennego pobytu. Wyjaśnił w czym tkwi czasami problem, tak samo jak w 
przypadku ZGK kiedy wydawaliśmy w dzierżawę tą zakupioną nową koparko- ładowarkę po to, 
żeby świadczyła usługi, on nie może jej oznaczyć. Nakazałem natychmiast, żeby był 
zamontowany DPS we wszystkich samochodach. Jeżeli chodzi o spółkę kontrolę nad tym ma 
Prezes PGK, jeżeli tego nie kontroluje sprawdzimy to. Łatwo jest rzucić hasło i cieszyć się z 
tego, że udało się coś wytknąć, ale naprawdę jakbyście usiedli z mojej strony zrozumielibyście, 
ze nie wszystko da się łatwo określić. My nie możemy świadczyć usług poza wolontariatem, 
jeżeli chodzi o dowożenie ani koła gospodyń. Ani jednostek straży pożarnych ani klubów. Ani 
osób samotnych, bo takie przypadki też są, że wieziemy do Bydgoszczy, do szpitala takie osoby, 
które chorują na nowotwór. Dzisiaj mamy wszędzie monitoring i jeżeli by doszło do jakiegoś 
nagrania i jakieś przygody, to od razu odpowiadamy, z jakiej racji, z jakiej racji tam się pojawił 
nasz samochód także ja bym prosił o taką trochę roztropność w tego typu działaniach i  
rzucania takich sloganów, bo to boli.  Ale odniesie się do tego na piśmie.  

 
Sołtys Wilczeniec Fabiański – poprosił o zamontowanie tablicy informacyjnej z nazwą miejscowości 

jak kończy się miejscowość Bogucin a zaczyna Wilczeniec Fabiański – za zakładem 
przetwarzającym plastik? 

 
Brak dalszej dyskusji w sprawach różnych 
 
Ad.13 
 
Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XXXVIII 

sesji Rady Gminy Fabianki w dniu 25 maja 2023 roku. 
       
  
 
 Protokołowała:  
 podinsp. Anna Wodzyńska 
 
 
 


